
 
 
 

24. juni 2021 

I medfør af § 37 i Inatsisartuts forretningsorden stiller jeg hermed følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvilke planer har Naalakkersuisut omkring indhandling af sælskind i hele Grønland? 

2. 2. Hvilke planer har Naalakkersuisut for at mindske udsmidning af sælskind? 

3. Hvad agter Naalakkersuisut at gøre for udnytte sin position for at levere sælskind til Danmark i 

lyset af, at der ikke længere produceres minkskind i Danmark?  

(Inatsisartutmedlem Mala Høy Kúko, Siumut) 
 
Begrundelse: 
Sælskind har tidligere været en vigtig tradition i Grønland, som har været en vigtig indtægtskilde for 

fangerfamilierne. Vigtigheden af sælskind er desværre mindsket betragteligt i de senere år. Så meget værre, 

at der er til stadighed er forlydender om udsmidning af sælskind i visse dele af landet. Det er blevet 

almindeligt med mangel af sælskind i garveriet i Qaqortoq. Der har været restriktioner om indhandling af 

sælskind blandt fritidsfangerne indtil sidste år, og måske er dette medvirkende årsag til udsmidning af 

sælskind til naturen? 

Sidste år indtraf en større katastrofe med mink i Danmark, hvor minkindustrien blev ramt hårdt af 

minkaflivningen. 

Jeg ser frem til at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 
 


